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PROTOKÓŁ NR XLVI/2023 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 23 marca 2023 r. 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

Nieobecni radni – W. Wilkowski 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12: 00 Przewodniczący K. Kozina, który po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie zgłosili wniosków do przesłanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że złożone zostały wnioski do porządku obrad: 

 

Pierwszy wniosek złożony przez Wójta Gminy Damnica z dnia 20 marca 2023r.                     

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg 

powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w 

ramach Programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-

2024. 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji Rady. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Wójta Gminy Damnica o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały         

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania         

pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G stanowiących dojazd do 

węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych Ziemi 

Słupskiej na lata 2019-2024. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Iwona Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  
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NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 20 marca 

2023r. został przyjęty. 

 

Drugi wniosek złożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 20 marca 2023r. o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uznania się za organ 

niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku i przekazania wniosku według właściwości. 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji Rady  

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku i przekazania 

wniosku według właściwości 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Iwona Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 

20 marca 2023r. został przyjęty. 

 

Trzeci wniosek złożony przez Wójta Gminy Damnica w dniu 20 marca 2023r.                        

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 

XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy 

Damnica na lata 2023 – 2030”. 

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji Rady. 

  

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 
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Głosowano w sprawie: 

Wniosek Wójta Gminy Damnica w dniu 20 marca 2023r. o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica      

z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023 – 2030”. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Iwona Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 20 marca 

2023r. został przyjęty. 

 

Czwarty wniosek złożony przez Wójta Gminy Damnica w dniu 23 marca 2023r.                    

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. „Modernizacja drogi powiatowej 

nr 1137G Damno-Wiatrowo (odcinek poza miejscowościami). 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały i zarządził głosowanie w przedmiocie 

złożonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek Wójta Gminy Damnica w dniu 23 marca 2023r. o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Modernizacja drogi powiatowej nr 1137G Damno-Wiatrowo (odcinek 

poza miejscowościami) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert, Iwona Mędrkiewicz, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia 23 marca 

2023r. został przyjęty. 

 

Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Informacja z działalności Wójta Gminy Damnica w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Damnicy za 2022 r. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

za 2022 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Modernizacja drogi powiatowej nr 1137G Damno-Wiatrowo 

(odcinek poza miejscowościami). 

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2023 - 2038. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica      

z dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                 

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025”. 

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2023 roku". 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi położonej na terenie Gminy Damnica do 

kategorii dróg gminnych. 

15. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz 

zwiększenia szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024. 

16. Projekt uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku         

i przekazania wniosku według właściwości. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica 

z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023 – 2030”. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie Sesji. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj. 27 lutego 2023r. 

został sporządzony, podpisany i opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Damnica. Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu. 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski poinformował, że i inicjatywy Wójta Gminy Damnica     

w Starostwie Powiatowym w Słupsku odbyło się spotkanie na temat planowanej przebudowy 

drogi powiatowej Bobrowniki – Grapice. Wynikało to przede wszystkim z tego, że                 

w ostatnich tygodniach różne informacje na temat tejże inwestycji były przekazywane                  

i niekoniecznie zgodne z rzeczywistością. Spotkanie odbyło się przede wszystkim po to, aby 

ustalić i przyspieszyć całą procedurę. Koszty wszystkich inwestycji szczególnie drogowych 

bardzo wzrosły. W przypadku inwestycji dotyczącej drogi Bobrowniki-Grapice początkowy 

szacunek wynosił ponad 8,5 mln.zł. za cały odcinek. Dziś jest to kwota 30 mln.zł. Zależy 

nam, aby jak najszybciej rozpocząć wszelkie procedury przetargowe, a w szczególności 

dokumentacyjne. Wszystko jest już gotowe na odcinku poza obszarem zabudowanym 

miejscowości Bobrowniki. Wczoraj został złożony wniosek o ZRiD na ten odcinek. 

Natomiast projekt całej przebudowy jest już ukończony. Kwota szacunkowa na dzień 

dzisiejszy jest 30 mln.zł. i po przyjęciu zmian w budżecie Gminy Damnica polegających m.in. 

na zwiększeniu wkładu własnego Gminy Damnica z kwoty 864.000 zł. na kwotę 1.500.000zł. 

Powiat będzie mógł wystąpić do Wojewody z wnioskiem o uruchomienie środków                  

z programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych ziemi słupskiej na lata 2019-2026, są to 

tak zwane środki z rekompensat za tarczę antyrakietową. Dofinansowanie maksymalne to 

80% czyli 24 mln.zł. Reszta to jest wkład własny powiatu słupskiego 3 mln.zł. i po 1,5 mln.zł. 

gminy Damnica i gminy Potęgowo. Projekt przebudowy całego odcinka jest już gotowy, 

natomiast prace w pierwszej kolejności będą dotyczyć odcinka poza miejscowością 

Bobrowniki. Roboty budowlane będą wykonywane na podstawie zgłoszenia bez konieczności 

uzyskania decyzji ZRiD, natomiast odcinek przez miejscowość Bobrowniki oczekuje na 

decyzję ZRiD, gdyż tam będą częściowo wywłaszczenia nieruchomości pod chodniki.           

W ostatecznym projekcie, bo to też radny Wojciech Wilkowski na poprzedniej sesji pytał, nie 

ma zatoczek autobusowych, które były proponowane we wstępnej koncepcji 2 lata temu, 

która była konsultowana z mieszkańcami. W projekcie znalazły się natomiast tzw. perony 

autobusowe czyli tak jak to ma miejsce dotychczas autobusy będą zatrzymywały się na jezdni 

i będzie oznakowane miejsce, w którym na się autobus zatrzymać. Wpływ nas termin 

rozpoczęcia prac ma także rozpoczynająca się wkrótce budowa drogi ekspresowej S6. 

Odcinek drogi przez miejscowość Bobrowniki będzie częściowo przebudowywany przez 

inwestora Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ w okolicy będzie 

węzeł Bobrowniki. Planuje się zakończenie przebudowy drogi Bobrowniki-Grapice na 

odcinku poza miejscowością do końca przyszłego roku, po akceptacji wniosku przez 
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Wojewodę. Po akceptacji wniosku przez Wojewodę rozpoczną się procedury przetargowe, 

które będzie prowadził z ramienia powiatu Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku.  

 

Wójt Gminy A. Kordylas dodał, że w kwestii zatoczek autobusowych jako Wójt Gminy na 

wniosek radnego W. Wilkowskiego wnioskował, aby te zatoczki wykonać. Na poprzedniej 

Sesji Pani Radna Powiatu również składała taki wniosek. Natomiast Zarząd Dróg 

Powiatowych odpowiedział, że mieszkańcy tej miejscowości są przeciwni budowie zatoczek, 

ponieważ będzie to wiązało się z wywłaszczeniami stąd też Pan radny być może nie miał 

wiedzy, że mieszkańcy nie chcą zatoczek. Takie pismo wpłynęło z Zarządu Dróg 

Powiatowych w Słupsku w ramach konsultacji. 

 

Radny M. Jarzmicki w uzupełnieniu informacji międzysesyjnej dodał, że 5 marca br. odbył 

się pierwszy turniej w ramach Mistrzostw Gminy w Tenisie Stołowym o puchar Wójta 

Gminy. Turniej organizowany jest przez Dyrektora Szkoły Podstawowej w Zagórzycy Pana 

Roberta Nowaka i Prezesa UKS Pana Zbigniewa Pawłowskiego. W turnieju wzięło udział      

17 zawodników z 5 sołectw tj. Damnica, Bobrowniki, Karzniczka, Zagórzyca i Domaradz. Po 

pierwszym turnieju w klasyfikacji sołectw prowadzi sołectwo Domaradz. Kolejny turniej 

odbędzie się 2 kwietnia br. 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdzi, iż ma nadzieję że dzisiejsze zwiększenie wkładu 

władnego gminy na drogę Bobrowniki-Grapice będzie ostatnim zwiększeniem 

dofinansowania gminy. Temat drogi ciągnie się praktycznie już od 4 lat i jesteśmy ciągle 

oszukiwani. Jesteśmy gminą, która ma najgorszą drogę w powiecie. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski dodał, że posiada projekt przebudowy drogi powiatowej 

Bobrownik-Grapice i dla zainteresowanych może przesłać na e:mail. 

 

Ad. 3 

Informację z realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych w okresie 

międzysesyjnym radni otrzymali i zapoznali się z nią. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 4 

Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Damnicy za 2022 r. 

została przekazana radnym w wersji elektronicznej wraz z materiałami na Sesję. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi lub pytania do 

przedstawionej informacji? 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 
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Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2022 rok zostało przekazane radnym w wersji elektronicznej wraz z materiałami na Sesję. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy radni mają uwagi lub pytania do 

przedstawionego sprawozdania? 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Modernizacja drogi powiatowej nr 1137G Damno-Wiatrowo (odcinek 

poza miejscowościami). 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Modernizacja drogi powiatowej nr 1137G Damno-Wiatrowo (odcinek 

poza miejscowościami) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/483/2023 w sprawie  udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. „Modernizacja drogi 

powiatowej nr 1137G Damno-Wiatrowo (odcinek poza miejscowościami). 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 23 marca 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2023 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI(1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/484/2023 w sprawie  zmian              

w budżecie Gminy Damnica na 2023 r. została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2023-2038. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 23 lutego 2023r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do złożonej autopoprawki. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                   

i przedstawił   wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 20223- 2038 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, 

Mędrkiewicz Iwona, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka 

Szarłot-Dietrich,  

NIEOBECNI(1) 

Wilkowski Wojciech 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/485/2023 w sprawie  zmian              

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2023-2038, została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 

15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                       

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025”. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                       

i przedstawił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 

15 grudnia 2022 roku w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii                       

i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na lata 2023-2025” 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/486/2023 w sprawie zmiany 

uchwały Nr XLIII/459/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 15 grudnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym w Gminie Damnica na 

lata 2023-2025”,  została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2023 roku". 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Damnica w 2023 roku" 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek,  Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/487/2023 w sprawie przyjęcia 

"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Damnica w 2023 roku", została podjęta. 
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Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/488/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do lat trzech z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/489/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do lat trzech z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł 

Obert. Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Iwona 

Mędrkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/490/2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na bezprzetargowe oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi położonej na terenie Gminy Damnica do kategorii 

dróg gminnych. 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi położonej na terenie Gminy Damnica do kategorii 

dróg gminnych 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski,  Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/491/2023 w sprawie zaliczenia 

drogi położonej na terenie Gminy Damnica do kategorii dróg gminnych, została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz zwiększenia 

szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski złożył autopoprawkę do projektu uchwały – w § 1 w 

punkcie 1, myślnik trzeci – 7.925 zł. na drogę 1135G Damnica od wiaduktu kolejowego, 

Damno, Bobrowniki, Łojewo granica gminy otrzymuje brzmienie „7.925 zł. na drogę 1139G 

Damnica od wiaduktu kolejowego Damno, Bobrowniki, Łojewo granica gminy”. Natomiast w 

punkcie 3 § 1 wykreśla się słowa „na drogę 1142G”. Po tej zmianie punkt 3 § 1 otrzymuje 

brzmienie „w roku 2025 do wysokości 420.750,00 zł. na drogę nr 1139G odcinek Damnica od 

wiaduktu kolejowego Damno, Bobrowniki, Łojewo granica gminy”. 
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Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G 

stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6” w ramach Programu na rzecz zwiększenia 

szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-2024 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/492/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa sieci dróg 

powiatowych nr 1135G, 1139G, 1142G stanowiących dojazd do węzłów drogowych S6”        

w ramach Programu na rzecz zwiększenia szans rozwojowych Ziemi Słupskiej na lata 2019-

2024, została podjęta. 

 

Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku             

i przekazania wniosku według właściwości. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku             

i przekazania wniosku według właściwości 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/493/2023 w sprawie uznania się 

za organ niewłaściwy do rozpatrzenia wniosku i przekazania wniosku według właściwości, 

została podjęta. 

 

Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica        

z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023 – 2030”. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały                    

i przedstawił  wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica       

z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Damnica na lata 2023 – 2030” 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek,  Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, 

Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona 

Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-

Dietrich,  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Wilkowski 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XLVI/494/2023 w sprawie zmiany 

Uchwały nr XXXVI/395/2022 Rady Gminy Damnica z dnia 7 kwietnia 2022 r. sprawie 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii Rozwoju 

Gminy Damnica na lata 2023 – 2030”, została podjęta. 
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Ad. 18 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku 

przekazała do wiadomości dla Rady Gminy Damnica wystąpienie pokontrolne skierowane do 

Wójta Gminy Damnica. 

Wystąpienie zostało udostępnione dla radnych w Informatorze aplikacji eSesja. 

 

Przewodniczący K. Kozina przypominał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych wg 

stanu na dzień 31.12.2022r. w terminie do 30 kwietnia 2023r. 

Do oświadczeń  należy dołączyć roczne zeznanie podatkowe PIT za 2022 rok. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się do Dyrektor ZGK w Damnicy Pani Aleksandry Winsztal   

o wyjaśnienie sytuacji, która miała miejsce 6 i 7 marca w miejscowości Budy. Radna prosi     

o wyjaśnienie, na czym polegała inwestycja, która była prowadzona w tej miejscowości         

w dniach 6 i 7 marca br.? 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że nie była to inwestycja. Wójt Gminy po spotkaniu ze 

Strażą Pożarną poprosił o wskazanie, które hydranty na terenie gminy są sprawne oraz która 

sieć wodociągowa nie posiada wydajności w celu zabezpieczenia bądź wykorzystania na cele 

przeciwpożarowe. Dyrektor A. Winsztal wyjaśniła wcześniej radnej I. Mędrkiewicz, że 

pracownicy musieli wymienić kawałek sieci wodociągowej, bo był przeciek. W miejsce 

starego hydrantu został wstawiony nowy hydrant więc nie była to inwestycja tylko bieżąca 

naprawa. Miało to na celu zabezpieczenie domostw przed pożarami. Także mieszkańcy 

zgłaszają się o udostępnienie hydrantów. W Strzyżynie były 2 pożary i mieszkańcy zwracają 

się o sprawdzenie stanu technicznego i sprawności hydrantów. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się do Dyrektor ZGK w Damnicy Pani Aleksandry Winsztal, 

aby przytoczyła treść rozmowy jaką przeprowadziły w dniu 7 marca i jakie wówczas były 

wyjaśnienia sytuacji nas pytanie zadane przez radną. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal odpowiedziała, że nie ma w tej kwestii nic więcej do dodania. 

Wyjaśniła wówczas radnej działania Zakładu a także udzieliła wyjaśnień na piśmie. 

Prowadzone były prace konserwacyjne. 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że jest świadek rozmowy i informacji udzielonej radnej 

przez telefon przez Dyrektor A. Winsztal. Informacje udzielone 7 marca przed godz. 14:00 

były inne niż te udzielone na piśmie na zapytanie radnej. W dniu 7 marca Dyrektor               

A. Winsztal odpowiedziała radnej, że prace które zostały podjęte były robione w zakresie 

inwentaryzacji, że wymieniają starą rurę i do tej nowej rury  zostanie podłączona posesja nr 1 

i dalej warsztat. Również Dyrektor A. Winsztal powiedziała, że był wyciek i straty wody. 

Jeżeli jest wyciek wody to jest też ciśnienie i jest to widoczne na zewnątrz. Strata wody może 

być w dwóch przypadkach, albo wycieku, albo po prostu kradzieży wody. Są to zupełnie inne 

informacje, niż te uzyskane przez radną na piśmie. Informacja pisemna brzmiała następująco 

– „ZGK w Damnicy informuje, że w dniach 6 i 7 marca br. w miejscowości Budy nie  

prowadzono żadnej inwestycji. Jednocześnie ZGK w Damnicy wyjaśnia, że proce 

prowadzone w w/w terminie związane były z prośbą przedstawioną na spotkaniu Wójta 

Gminy Damnica z przedstawicielami Straży Pożarnej. Prośba dotyczyła zlokalizowania i 
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wskazania czynnych hydrantów w sieci wodociągowej. W związku z powyższym wstawiono 

nowy hydrant w miejscowości Budy przy posesji nr 1”. Co do tego, że hydrant został 

wymieniony to jest prawda, tylko pytanie jest co z tym jak zostało przekopane i położony 

został spory odcinek wodociągowy poza hydrant. Radna nie przypomina sobie, aby Rada 

Gminy ustalało cos w tym zakresie. Nie ma tej inwestycji w zadaniach inwestycyjnych w 

załączniku nr 3 do budżetu. Jeżeli tworzy się coś nowego to jest to inwestycja. Radna może 

udostępnić zdjęcia wykonanie w miejscu prowadzonych prac. Jest tam położona nowa rura      

i jest to inwestycja. Radna prosi o powołanie komisji, gdyż uważa że zachodzi podejrzenie       

o naruszenie dyscypliny finansów publicznych. Radna prosi o wyjaśnienie tej sytuacji             

i powołanie odpowiedniej komisji. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji w tym 

temacie, ponieważ z posiedzenia Rady Gminy zrobiła się komisja śledcza lub posiedzenie 

sądu. Zastępca Wójta G. Kiczmachowski wyjaśnił, że nie ma potrzeby powoływania 

specjalnej komisji, ponieważ w strukturze Rady Gminy jest Komisja Rewizyjna, która ma 

kompetencje do wyjaśnienia takich sytuacji.  Jeżeli radna I. Mędrkiewicz twierdzi, że 

ktokolwiek naruszył dyscyplinę finansów publicznych, to są organy właściwe do tego, aby tę 

sytuację sprawdzić i do nich należy się zwrócić. 

 

Skarbnik J. Michalska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o rachunkowości a także naszą polityka 

rachunkowości wszystkie inwestycje, które są ujęte w załączniku inwestycyjnym są to 

inwestycje powyżej wartości 10.000 zł. a według ustawy wszystkie inne poniżej tej wartości 

są to prace remontowe, naprawcze. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas wyjaśnił, że uczestniczył w spotkaniu sprawozdawczym 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Damnicy, w którym wziął udział także przewodniczący Rady 

K. Kozina oraz Wiceprzewodniczący P. Obert. Na spotkaniu prowadzona była już któryś raz 

z kolei dyskusja na temat hydrantów. Za bezpieczeństwo przeciwpożarowe na terenie gminy 

odpowiedzialny jest Wójt dlatego zapadła decyzja o inwentaryzacji hydrantów i sprawdzeniu 

ciśnienia w nich. Stąd też ZGK w Damnicy zakupił specjalne urządzenie do pomiaru ciśnienia 

w hydrantach. Okazuje się, że są różne rodzaje hydrantów: są typowe rolnicze hydranty,          

z których mogą korzystać rolnicy, są hydranty do przepłukiwania sieci, są także hydrantu do 

celów przeciwpożarowych. Należy je zróżnicować i wyznaczyć tak, aby Straż Pożarna miała 

mapę hydrantów, które będą stanowiły ratunek w przypadku pożarów. Stąd działania Wójta     

i Zakładu Gospodarki Komunalnej. Dokonano sprawdzenia hydrantu m.in. w Damnicy na 

wysokości stacji paliw. Są tam dwa hydranty o bardzo małej wydajności ok. 5 atmosfer. Jest 

to bardzo mała wydajność dlatego szukano możliwości zabezpieczenia znajdujących się tam 

obiektów i zakładów przemysłowych.. Stąd dokonano zmiany przepływu wody.                     

W miejscowości Budy w ubiegłym roku uruchomiono nową studnię i okazuje się, że jest tam 

wysokie ciśnienie rzędu nawet 12 atmosfer. Postanowiono o zmianie kierunku przebiegu 

wody i w tej chwili woda transportowana jest przez Dębniczkę do części  Damnicy m.in. przy 

stacji paliw, ulica Lipowa. Jest tam teraz woda z Bud o parametrach w granicach 10 atmosfer 

a było 5 atmosfer. Działania te zapewnią bezpieczeństwo okolicznych obiektów i 

mieszkańców. Ponadto dokonano zamontowano nowe hydranty: koło szkoły w Damnicy, 

koło nowego Centrum Zdrowia w Damnicy, przy świetlicy w Karzniczce, przy Lokalnym 

Centrum Kultury w Bobrownikach. Nowe hydranty oznaczone są kolorem czerwonym, aby 

strażacy wiedzieli, że spełniają wymogi przeciwpożarowe. Za powyższe działania 



18 
 

odpowiedzialny jest jednoosobowo Wójt i takie decyzje zostały podjęte. Natomiast Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Damnicy wymieniał hydranty i sprawdzał ciśnienie tak, aby          

w każdej miejscowości był przynajmniej jeden lud dwa hydranty mające pełną wydajność. 

 

Przewodniczący K. Kozina potwierdził, iż na spotkaniu sprawozdawczym OSP strażacy 

wnioskowali o to, żeby doprowadzić do porządku hydranty. 

 

Radna Powiatu M. Janusz poinformował, że posiada wiedzę na temat zaistniałej sytuacji, 

ponieważ wszystko działo się na wysokości wjazdu na posesję radnej. Również rozmowa, 

która odbyła się między Panią Dyrektor ZGK a Panią radną I. Mędrkiewicz odbyła się            

w obecności radnej. Był to zbieg okoliczności, kiedy nie można było przejechać ze względu 

na prowadzone prace i przedstawiona sytuacja miała miejsce. Radna Powiatu M. Janusz 

potwierdza wszystkie słowa, o których powiedziała radna I. Mędrkiewicz padły z ust 

Dyrektor ZGK powołując się m.in. także na przyłącze, które miało zostać wykonane do 

posesji nr 1. Wykopany odcinek wiedzie właściwie donikąd, przekopany jest przejazd do 

sąsiadów, położona rura na kilkadziesiąt metrów zaślepiona i zostawiona. Potwierdza 

wszystkie informacje dotyczące konieczności wymiany hydrantów i to, że zostały 

wymienione jest zasadne i nie powinno tu być wątpliwości. Natomiast położenie tego odcinka 

rury donikąd budzi pytania i wątpliwości. Z pewnością o to właśnie pytała radna                     

I. Mędrkiewicz, w jakim celu została położona ta rura. 

Radna Powiatu M. Janusz zwróciła się do Dyrektor ZGK o kontakt bezpośredni w sprawie 

naprawy szkód, ponieważ w trakcie prowadzonych prac na wjeździe nastąpiły załamania 

polbruku. Ponadto mieszkańcy nie zostali poinformowani o planowanych pracach                    

i utrudnieniach w komunikacji na drodze. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas stwierdził, że z dyskusji wynika, że ZGK podczas wymiany 

hydrantu w miejscowości Budy położył kawałek rury, która w przyszłości będzie 

rozszerzeniem naszej sieci, ponieważ zgodnie z porozumieniem, które podpisał Wójt               

z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad wybuduje ona nową studnię                      

w miejscowości Budy o większej wydajności i głębokości i Dyrekcja będzie chciała z niej 

korzystać dla firmy, która będzie zajmowała się obsługą drogi. Przy budowie hydrantu 

podłączono tam kawałek rury. Jeżeli Pani radna I. Mędrkiewicz uważa, że jest to inwestycja    

i narusza dyscyplinę finansów publicznych należy to zgłosić do odpowiednich instytucji. 

 

Radna I. Mędrkiewicz wyjaśniła, że nigdy nie negowała potrzeby wymiany hydrantów. Skoro 

robiono przegląd hydrantów to ten na ulicy Lipowej przy posesji radnej jest nieczynny             

i należy go wymienić. Radna I. Mędrkiewicz uważa, że wyjaśnienia, które złożył przed 

chwilą Wójt Gminy winne znaleźć się w odpowiedzi pisemnej, którą radna otrzymała od 

Dyrektor ZGK w Damnicy. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że część sieci wodociągowej nie jest 

zinwentaryzowana, część sieci nie znajduje się na mapie. Wszystko idzie metodą różnego 

rodzaju dedukcji, kopania, rozpoznawania. W miejscowości Budy szukano sieci i otrzymano 

informację, że do budynku w którym jest zakład usługowy kiedyś biegła sieć. Tam było 

wykonane przyłącze i to przyłącze miało być dociągnięte do sieci, aby nie było sytuacji takich 

jak na ulicy Spacerowej. Hydrant na ulicy Lipowej nie został wymieniony, ponieważ będzie 

tam prowadzona inwestycja i niegospodarnością byłoby wchodzić z pracami dwa razy w to 
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samo miejsce. Natomiast jeżeli chodzi o wyciek wody w miejscowości Budy to pracownik 

ZGK zgłosił, że w miejscu przebiegu sieci  co jakiś czas robi się wilgotna ziemia. Nie było 

takiego gejzerka, który jest charakterystyczny przy dużym wycieku dużej ilości wody.          

To była prawdopodobnie przez dziesiątki lat. Korzystając z sytuacji, że na miejscu była 

koparka dokonano wymiany kawałka sieci i woda przestała wyciekać. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że jeżeli radna I. Mędrkiewicz uważa, że w trakcie 

prac wykonywanych w miejscowości Budy miały miejsce nieprawidłowości winna złożyć     

w tej sprawie wniosek do Komisji Rewizyjnej. 

 

Radna S. Seweryńska w związku z informacjami przekazanymi przez Zastępcę Wójta           

G. Kiczmachowskiego dotyczącymi drogi powiatowej Bobrowniki-Grapice zwróciła się          

z pytaniem do radnej powiatu M. Janusz, czy potwierdza, że budowa tej drogi rozpocznie się 

jeszcze w tym roku? 

 

Radna Powiatu M. Janusz potwierdziła rozpoczęcie prac jeszcze w tym roku. 

 

Radna S. Seweryńska zwróciła się z pytaniem do Dyrektor ZGK A. Winsztal w kwestii 

przekazanej informacji o odcinaniu dłużników od sieci wodociągowej. Jaka jest skala tych 

działań? 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal odpowiedziała, że sporządzona została lista dłużników, do 

których udają się pracownicy ZGK w celu dokonania odcięcia. W tej sytuacji dłużnicy 

decydują się na uregulowanie zaległości w opłatach za wodę. Wobec tego na chwilę obecną 

nie stosowano odcięć od sieci. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z prośbą do radnej powiatu M. Janusz                           

czy była by możliwość przedstawienia Radzie Gminy na następnej sesji informacji                 

o zrealizowanych inwestycjach drogowych przez powiat w poszczególnych gminach powiatu 

przez okres ostatnich 4 lat oraz jaka była wartość tych inwestycji i jaka długość                       

w kilometrach? 

 

Radna Powiatu M. Janusz odpowiedziała, że nie widzi problemu w przygotowaniu                   

i przedstawieniu Radzie Gminy takiej prezentacji. 

 

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:18 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady XLVI Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


